
Перше засідання Прези-
дії ЦК Атомпрофспілки, яке
вів її Голова Валерій Матов,
у 2014 році, через відомі по-
дії на київському Майдані,
складні реалії, було відтер-
міновано, й 11 квітня прове-
дено у конференц-залі готе-
лю «Мир» у м. Київ. Порядок
денний цього поважного зіб-
рання, в якому взяли участь
фахівці ЦК, містив блок пи-
тань, загалом їх 19, украй важ-
ливих для роботи профспіл-
ки у сучасних нестабільних
суспільно-політичних і склад-
них соціально-економічних
та матеріальних умовах.

Члени Президії пред-
метно обговорили виконан-
ня бюджетів ЦК профспілки і
Фонду солідарності за 2013
рік і зміни в основному кош-
торисі організації.

Було затверджено план
заходів Організації молоді
Атомпрофспілки на 2014 рік
за напрямами організаційна
і культурно-масова та спор-
тивна робота. Зокрема, зап-
лановано провести два засі-
дання Центральної ради, ХІ
форум ОМ, ІХ конкурс КВН
серед «молодіжок» проф-
спілки (м. Енергодар, сер-
пень-вересень) та VІІІ турнір
«Силачі Атомпрофспілки» і

ХІІ Спартакіаду ОМ (м. Куз-
нецовськ, червень-липень).
Упродовж року профспіл-
кова молодь матиме змо-
гу взяти участь у фотокон-
курсі.

З метою подальшого роз-
витку масової фізкультурно-
оздоровчої та спортивної
роботи серед працівників
підприємств, зміцнення їх-
нього здоров’я та організації

змістовного дозвілля Пре-
зидія постановила провести
у 2014 році ХХІІ Спартакіаду
фізкультурних організацій
Атомпрофспілки. 
(Закінчення на 3-й стор.)

Відбулися конференції
трудового колективу та
первинної профспілкової
організації відокремлено-
го підрозділу «Хмельни-
цька АЕС». На цей форум
прибули Голова Атом-
профспілки України Ма-
тов В.О., його заступник
— голова профкому ППО
НАЕК «Енергоатом» Лич
О.В., виконавчий дирек-
тор з кадрів, праці та соці-
альних питань Компанії
«Енергоатом» Алексєєва
Т.К., які разом з генераль-
ним директором ХАЕС Па-
нащенком М.С. та голо-
вою профкому ППО ХАЕС
Гуком М.В. були обрані до
робочих органів обох кон-
ференцій. До порядку ден-
ного конференції трудово-
го колективу були внесені
такі питання: звіт про ви-
конання показників діяль-
ності ВП ХАЕС за 2013 рік
відповідно до договірних
зобов’язань, передбаче-
них Колективним догово-
ром ДП НАЕК «Енерго-
атом»; звіт про виконання
за 2013 рік планового кош-
торису витрат, розгляд і
схвалення планового кош-
торису витрат «Соціаль-
ний розвиток на 2014 рік»;
розгляд і затвердження
Довідки про виконання Ко-
лективного договору ДП

НАЕК «Енергоатом» по ВП
ХАЕС за 2013 рік; розгляд
і схвалення змін до Пра-
вил внутрішнього трудо-
вого розпорядку ВП ХАЕС;
вибори делегатів на кон-
ференцію трудового колек-
тиву НАЕК «Енергоатом»;
різне.

Згідно із затвердженим
порядком денним першим
доповідачем виступив гене-
ральний директор ВП ХАЕС
Микола Панащенко. Він оз-
вучив виконання показників
діяльності ВП ХАЕС за 2013
рік, передбачених Колектив-
ним договором ДП НАЕК
«Енергоатом».

Микола Сергійович роз-
повів про виробничі успіхи
колективу електростанції. У
2013 році електростанція

виробила 14 571 млн. кВт/год
електроенергії. Це другий
результат за всю історію
існування підприємства. За-
галом на 31 грудня 2013
року сумарний виробіток з
початку експлуатації становив
228 660 млн. кВт/год елек-
троенергії. Загальний коефі-
цієнт встановленої потужно-
сті становив 83,2 відсотка. Це
кращий показник по галузі.
Товарної продукції відпущено
на 3 млрд. 26,2 млн. грн. 

Оперативний персонал
станції налічує за планом
768 осіб, наявний — 763. З
них атестовано 746 осіб. 

Генеральний директор
звернув увагу, що останніми
роками намітилися зміни у
зменшенні кількості анома-
льних подій, пов’язаних з

порушенням у роботі облад-
нання. Звернув увагу керів-
ник станції і на такий аспект,
як зменшення кількості не-
щасних випадків на вироб-
ництві. Минулого року з цієї
причини не було жодного
втраченого дня. 

Це певною мірою ре-
зультат посиленої уваги і чи-
малих матеріальних затрат
на заходи з охорони праці.
За 2013 рік здійснено 48
заходів з охорони праці, ате-
стовано 268 робочих місць
при плані 218 тощо. Проте
залишається високим рі-
вень невиробничого трав-
матизму, минулоріч він збі-
льшився. 93 відсотки цих
випадків припадає на падін-
ня. 
(Закінчення на 3-й стор.)
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20 КВІТНЯ — ВЕЛИКДЕНЬ ВП «ХМЕЛЬНИЦЬКА АЕС»: ЗА РЯДКОМ ВИКОНАННЯ УМОВ КОЛЕКТИВНОГО ДОГОВОРУ

Дзвонять дзвони Великодні!
Божа Пасха вже сьогодні.
Лине пісня із небес:
Радість всім, 

Христос Воскрес!
Рік у рік любов Господня
Творить свято Великодня.
Маленькі ангели несуть 

дари з небес:
Христос Воскрес! 

Воістину Воскрес!
Хай лине у вись 

передзвін Великодній,
І кличе молитва душу в політ!
Хай зійдуть на землю 

щедроти Господні
І крила розгорне 

оновлений світ!
Хай мир у серці вашому панує,
Хай ангел Божий щастя 

вам дарує.
Ісус Христос — 

здоров’я шле з небес.
Христос Воскрес!
Воістину Воскрес!

ЗВІТУВАЛИ ПРО ЗРОБЛЕНЕ, ПРОГНОЗУВАЛИ МАЙБУТНЄЗВІТУВАЛИ ПРО ЗРОБЛЕНЕ, ПРОГНОЗУВАЛИ МАЙБУТНЄ

КОЛЕКТИВНИЙ ДОГОВІР — 
ГОЛОВНИЙ КОРПОРАТИВНИЙ СТАНДАРТ 

ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»: 
політика безпекових 
і соціальних пріоритетів

10 квітня відбулися звітні конференції трудового
колективу державного підприємства «Національна
атомна енергогенеруюча компанія «Енергоатом» з вико-
нання Колективного договору Компанії у 2013 році та
первинної профспілкової організації ДП НАЕК «Енерго-
атом». Участь у зібраннях взяли делегати конференцій
від атомних станцій, генеральні директори АЕС, пред-
ставники виконавчих дирекцій Компанії, профспілковий
актив галузі, співробітники галузевих ЗМІ. 

Конференції, у роботі яких узяв участь Голова
Професійної спілки працівників атомної енергетики та
промисловості України Валерій Матов, стали завер-
шальними узагальнюючими заходами звітного періоду
НАЕК «Енергоатом», — їм передували конференції тру-
дових колективів і первинних профспілкових організа-
цій у відокремлених підрозділах Компанії. 

Розпочинаючи конфе-
ренцію трудового колекти-
ву, нещодавно призначений
президент ДП НАЕК «Енер-
гоатом» Юрій Недашков-
ський (до цього тричі очолю-
вав Компанію) не жалівся на
своїх попередників, ґрун-
товно ознайомив присутніх з
підсумками роботи НАЕК у
2013 році. Зокрема, торік
частка НАЕК «Енергоатом» у
вітчизняній енергетиці ста-
новила 43,1%, від загально-
го обсягу виробництва елек-
троенергії в Україні, та 44,4%
— у структурі Енергоринку.
«Показник 44,4% є найниж-
чим за весь період існуван-
ня Компанії. Така очевидна
тенденція до зниження част-
ки АЕС у структурі Енерго-
ринку розпочалася з 2010
року. Основною причиною
цього було встановлення
Компанії планового завдан-
ня нижчого від існуючих
можливостей АЕС. Звичай-
но, це призвело до вимуше-
ної роботи енергоблоків на

зниженій потужності, що у
свою чергу істотно вплинуло
на технічні характеристики
обладнання та фінансово-
економічний стан Компанії.
Ми будемо працювати над
тим, щоб частка «Енерго-
атома» у структурі Енер-
горинку збільшилася до
технічно та економічно обґ-
рунтованого рівня, адже
електроенергія, яку вироб-
ляють АЕС, залишається
найбільш екологічно чистою
та дешевою», — сказав гла-
ва Компанії.

Характеризуючи 2013
рік у цілому, Юрій Недаш-
ковський відзначив три
особливості роботи АЕС у
цьому періоді: недовироб-
ництво електроенергії атом-
ними станціями унаслідок
штучного обмеження потуж-
ностей АЕС, мінімальна кі-
лькість порушень у роботі
атомних станцій, а також
повна відсутність позапла-
нових ремонтів. 
(Закінчення на 2-й стор.)

У ПРЕЗИДІЇ ЦК АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

Актуалізовано поточні і перспективні
плани та доброчинні пропозиції
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КОЛЕКТИВНИЙ ДОГОВІР — ГОЛОВНИЙ КОРПОРАТИВНИЙ СТАНДАРТ 

ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»: 
політика безпекових і соціальних пріоритетів

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)
У новому році Юрій Недаш-

ковський закликав колектив
до чіткого виконання робіт,
персональної відповідальнос-
ті, економії, особливо врахо-
вуючи оголошену Компанією
війну з корупцією, а також від-
значив необхідність відповід-
ного коригування планів, зок-
рема що стосується добудови
Хмельницької АЕС, яка «не має
на сьогодні чітких відповіднос-
тей проекту в нинішніх умовах
фактично воєнної ситуації». 

Щодо розвитку соціальної
сфери підприємства та соці-
альних гарантій, президент
Компанії визнав труднощі, що
очікують на колектив НАЕК з
урахуванням складної ситуації
в країні, але пообіцяв, що «чіль-
не місце у роботі Компанії й
надалі посідатиме соціальна
політика». Керівник Енергоком-
панії особливо відзначив: «Для
мене першочерговим завдан-
ням є формування кадрового
ре-зерву в галузі. Щодо цього у
нас «випалене поле», необхідно
підготувати кадровий резерв
усіх фахівців, розпочинаючи з
президента Компанії». 

Порівняно з минулими ро-
ками, у 2013 році значно збі-
льшилися «диспетчерські» об-
меження через застосовану
Міненерговугілля України прак-
тику примусового зменшення
сумарної наявної потужності
АЕС шляхом встановлення «за-
нижених» планових завдань.
Унаслідок чого у 2013 році
порівняно з 2012-м збільши-
лося недовиробництво АЕС
електроенергії. «Унаслідок об-
меження потужності АЕС з
боку Міненерговугілля, ДП
«Енергоринок» та ДП НЕК «Ук-
ренерго» енергоблоки АЕС
були виведені у резерв або
працювали на знижених по-
тужностях». 

Цього року атомникам бу-
ло підвищено тариф на елект-
роенергію на 4,74 коп. Юрій
Недашковський висловив на-

дію на зміну ставлення до
атомної енергетики, до розу-
міння нинішнім урядом країни
першочергових потреб галу-
зі: продовження експлуатації
енергоблоків, реалізація захо-
дів Комплексної (зведеної)
програми підвищення безпе-
ки енергоблоків АЕС.

Глава Компанії також пові-
домив, що НАЕК очікує на ра-
тифікацію Верховною Радою
України законопроекту про
гарантійну угоду, яка забезпе-
чить надходження грошей за
кредитами ЄБРР і Євратом на
загальну суму 600 млн. євро,
що має відбутися у травні по-
точного року. Юрій Недаш-
ковський нагадав, що кредитні
та гарантійні угоди про на-
дання «Енергоатому» кредитів
Європейським банком рекон-
струкції та розвитку (ЄБРР) та
Європейським співтоварист-
вом з атомної енергії (Євра-
том) були підписані відповідно
25 березня та 7 серпня 2013
року. Залучені кошти буде спря-
мовано на здійснення заходів
Комплексної (зведеної) про-
грами підвищення безпеки
енергоблоків АЕС.

Щодо цільового завдання з
реалізації Комплексної програ-
ми у 2013 році, Юрій Недаш-
ковський зазначив, що його
можна вважати виконаним:
загалом «реалізовано 104 захо-
ди — 71 із 78 запланованих та
33 достроково. З початку реалі-
зації програму профінансовано
на 3,6 млрд. грн., у тому числі за
2013 рік — на 2 млрд. грн.». 

Заступник виконавчого ди-
ректора з кадрів, праці та соці-
альних питань ДП НАЕК «Енер-
гоатом» Владислав Янішевсь-
кий поінформував делегатів
конференції про невиконані та
частково виконані пункти Ко-
лективного договору ДП НАЕК
«Енергоатом» за 2013 рік. 

Голова профкому ППО ДП
НАЕК «Енергоатом» Олексій Лич
доповів про реалізацію соці-
альних гарантій на державно-
му підприємстві та реалізацію

соціального діалогу у галузі.
Зазначив, що «протягом ос-
танніх півтора року практично
не було соціального діалогу.
Жодного разу ми не зустріли-
ся з міністром, хоча поперед-
ньо мали такі домовленості. У
звітному періоді з адміністра-
цією Компанії були непрості
відносини, починаючи з жовт-
ня 2013 року велися напружені
перемовини про необхідність
пролонгації Колективного до-
говору 2013 року на 2014 рік.
На жаль, не вдавалося дійти
згоди з адміністрацією, яка
висувала свої вимоги. І лише у
березні 2014 року було до-
мовлено про пролонгацію Ко-
лективного договору». 

Олексій Лич розповів учас-
никам конференції про при-
йняття спільних рішень щодо
внесення змін до Колектив-
ного договору, зокрема до
«Положення про щомісячну
доплату до державної пенсії і
одноразову грошову виплату
працівникам, звільненим з ДП
НАЕК «Енергоатом» та його
профспілкових органів у зв’яз-
ку з виходом на пенсію за ві-
ком або по інвалідності» з ура-
хуванням Закону України «Про
благодійну діяльність та бла-
годійні організації», а також про
інші спільні рішення, їх затвер-
дила звітна конференція тру-
дового колективу НАЕК. 

У цілому виконання Колек-
тивного договору делегати
визнали задовільним. 

Конференція погодила спі-
льне рішення представника
власника та профспілкового
комітету ППО НАЕК «Енерго-
атом» від 17 березня 2014 року
«Про здійснення пролонгації на
2014 рік Колективного догово-
ру ДП НАЕК «Енергоатом», ук-
ладеного на 2012—2013 роки».

Після конференції трудо-
вого колективу відбулася звіт-
на конференція первинної
профспілкової організації ДП
НАЕК «Енергоатом».

(Докладніша 
інформація буде)

ПОСТАНОВА №    8
звітної конференції трудового 

колективу ДП НАЕК «Енергоатом» 
з виконання Колективного 

договору Компанії у 2013 році
10 квітня 2014 року                               м. Київ

Заслухавши та обговоривши допо-
відь президента ДП НАЕК «Енергоатом»
Недашковського Юрія Олександровича
про підсумки та перспективи розвитку
Компанії, співдоповідь голови первин-
ної профспілкової організації ДП НАЕК
«Енергоатом» Лича Олексія Васильовича
та «Звіт з виконання Колективного дого-
вору ДП НАЕК «Енергоатом» у 2013 ро-
ці», звітна конференція трудового колек-
тиву Компанії відзначає таке.

Виконання виробничої програми. У
2013 році середньорічна встановлена
потужність АЕС ДП НАЕК «Енергоатом»/ДП
НАЕК «Енергоатом» становила 13 835/14
160,1275 МВт, що становило 25,5/26,1%
від загальної потужності електроенергети-
ки України. Частка АЕС/ДП НАЕК «Енерго-
атом» у виробництві електроенергії в Ук-
раїні у 2013 році становила відповідно
43,0/43,1%. Порівняно з минулими рока-
ми, у 2013 році значно збільшилися «дис-
петчерські» обмеження через застосовану
Міненерговугілля України практику приму-
сового обмеження сумарної наявної по-
тужності АЕС шляхом встановлення «зани-
жених» планових завдань. Слід відзначити
збільшення недовиробництва електрое-
нергії у 2013 році порівняно з 2012 роком
через обмеження потужності АЕС з боку
Міненерговугілля України, ДП «Енерго-
ринок» та ДП НЕК «Укренерго»: внаслідок
цього енергоблоки АЕС були виведені у
резерв або працювали на знижених потуж-
ностях 

Заробітна плата. Забезпечено підви-
щення рівня середньої заробітної плати на
13,6%, що менше розміру, передбаченого
пунктом 2.8 Галузевої угоди щодо підви-
щення рівня середньої заробітної плати не
менше ніж на 25%. Мінімальна тарифна
ставка працівника промислово-виробни-
чого персоналу, який виконує некваліфіко-
вану роботу, на 01.01.2013 року станови-
ла 2 516 гривень, з 01.04.2013 року була
встановлена на рівні 2 545 гривень, що
наприкінці року становило 2,089 мінімаль-
ної заробітної плати в державі (1 218 гри-
вень з 01.12.2013 року).

Охорона праці. Цей розділ Колектив-
ного договору виконано частково. Сумарні
витрати на здійснення та придбання засо-
бів і заходів з охорони праці, що включа-
ються до витрат згідно з постановою
Кабінету Міністрів України від 27.06.2003
року №   994, в ДП НАЕК «Енергоатом» за
2013 рік становили 202 708,7 тисячі гри-
вень, або 6,1% від фонду оплати праці
Компанії за 2012 рік, що відповідає вимо-
гам статті 19 Закону України «Про охорону
праці» (не менше 0,5% від ФОП), але не
відповідає вимогам Колективного догово-
ру ДП НАЕК «Енергоатом» (не менше 7,0%
від ФОП за попередній рік). На 2013 рік у
Компанії було заплановано виконання 252
Комплексних заходів з охорони праці вар-
тістю 30 670 тисяч гривень, фактично ви-
конано 178 заходів (70,6% від заплано-
ваної кількості заходів) вартістю майже 
26 034 тисяч гривень (84,9% від заплано-
ваної вартості робіт). 

Розвиток соціальної сфери підпри-
ємства та соціальні гарантії. Цей розділ
виконано частково. Відповідно до спіль-
ного рішення представника власника та
профспілкового комітету Компанії від
03.01.2013 року №   1397 з 01.01.2013 року
було призупинено нарахування та виплату
щомісячної доплати до державної пенсії,
порядок встановлення якої регламентує
«Положення про щомісячну доплату до дер-
жавної пенсії і одноразову грошову виплату
працівникам, звільненим з ДП НАЕК «Енер-
гоатом» та його профспілкових органів у
зв’язку з виходом на пенсію за віком або по
інвалідності». Фактичні витрати на соціаль-
ний розвиток Компанії за 2013 рік станов-
лять 351,61 мільйона гривень (передбача-
лось 321,05 мільйона гривень), що на 10,59
мільйона гривень менше фактичних витрат
за 2012 рік (362,2 мільйона гривень). 

Виходячи з вищенаведеного, звітна
конференція трудового колективу ДП
НАЕК «Енергоатом» постановляє:

1. Інформацію президента ДП НАЕК
«Енергоатом» Недашковського Ю.О. та
голови первинної профспілкової організа-
ції ДП НАЕК «Енергоатом» Лича О.В. взяти
до відома.

2. Звіт з виконання Колективного дого-
вору ДП НАЕК «Енергоатом» у 2013 році
затвердити.

3. Погодити спільне рішення представ-
ника власника та профспілкового комітету
ППО ДП НАЕК «Енергоатом» від 17 берез-
ня 2014 року №    1476 «Про здійснення про-
лонгації на 2014 рік Колективного догово-
ру ДП НАЕК «Енергоатом», укладеного на
2012—2013 роки».

4. Погодити спільні рішення представни-
ка власника та профспілкового комітету ДП
НАЕК «Енергоатом», прийняті протягом 2013
року та вважати їх невід’ємною частиною
Колективного договору ДП НАЕК «Енерго-
атом» на 2012—2013 роки (додаток 1).

5. Представнику власника та профспіл-
ковому комітету ППО ДП НАЕК «Енерго-
атом» вважати першочерговим завданням

захист тарифу на електроенергію на рівні,
достатньому для виконання виробничої
програми та Колективного договору на
2014 рік та підготовку проекту Колектив-
ного договору Компанії на 2015 рік.

6. Доручити комісії з підготовки Колек-
тивного договору ДП НАЕК «Енергоатом»
на 2015 рік опрацювати всі пропозиції щодо
змін та доповнень до Колективного догово-
ру, запропоновані під час проведення звіт-
них конференцій трудових колективів відок-
ремлених підрозділів Компанії та цієї звітної
конференції, та подати узгоджені рішення
на розгляд профспілкового комітету та
адміністрації Компанії для прийняття відпо-
відних спільних рішень, які будуть невід’єм-
ною частиною Колективного договору ДП
НАЕК «Енергоатом» на 2015 рік.

6.1. Вивчити питання щодо централізо-
ваних планів закупок ДП НАЕК «Енер-
гоатом» на 2014—2015 роки, придбання
лікувально-діагностичної апаратури для
відокремлених підрозділів ДП НАЕК «Енер-
гоатом» та нових автобусів для перевезен-
ня змінного оперативного персоналу.

6.2. Опрацювати питання щодо виклю-
чення банківських відсотків за банківськи-
ми кредитами на вартість будівництва
комерційного (платного) житла, з метою
недопущення його здорожчання.

7. Забезпечити лімітами фінансування
на 2014 рік завершення будівництва об’єк-
тів житлового призначення у відокремле-
них підрозділах Компанії відповідно до
затвердженої інвестиційної програми ДП
НАЕК «Енергоатом» на 2014 рік.

8. Сторонам Колективного договору в
термін до 30.06.2014 року розробити та зат-
вердити заходи з виконання цієї постанови.

9. Доручити сторонам Колективного
договору прийняти спільне рішення щодо
внесення змін та доповнень до чинного
Колективного договору, що мають уточню-
вальний характер та відповідають нормам
чинного законодавства України, у тому
числі визначення посад та професій пра-
цівників, що підлягають атестації.

10. Звернутися до Міністерства енер-
гетики та вугільної промисловості України
про внесення змін та доповнень до поло-
ження щодо кваліфікаційних вимог до
керівників атомної енергетики. 

11. Контроль за виконанням цієї поста-
нови покласти на керівників сторін, які під-
писали Колективний договір ДП НАЕК
«Енергоатом».
Голова конференції                      Лич О.В.
Секретар конференції                  Гуц Л.С.

ПОСТАНОВА №     7
звітної профспілкової конференції 

ДП НАЕК «Енергоатом» 
10 квітня 2014 року                               м. Київ

(витяг)
Заслухавши та обговоривши звіт

голови первинної профспілкової орга-
нізації ДП НАЕК «Енергоатом» О.В.
Лича про роботу профспілкового комі-
тету у 2013 році, акт ревізії фінансово-
господарської діяльності первинної
профспілкової організації за 2013 рік
та проект кошторису витрат ППО ДП
НАЕК «Енергоатом» на 2014 рік, конфе-
ренція постановляє:

1. Звіт голови первинної профспілкової
організації ДП НАЕК «Енергоатом» Лича
О.В. про роботу профспілкового комітету у
2013 році узяти до відома.

2. Роботу профспілкового комітету ППО
ДП НАЕК «Енергоатом» за 2013 рік визнати
задовільною.

3. Акт ревізійної комісії профспілкового
комітету ППО ДП НАЕК «Енергоатом» за
2013 рік — затвердити.

4. Визначити такі пріоритетні напрями
роботи профспілкового комітету Компанії
на 2014 рік:

— забезпечення виконання у повному
обсязі Колективного договору ДП НАЕК
«Енергоатом» на 2014 рік;

— підготовка проекту Колективного до-
говору ДП НАЕК «Енергоатом» на 2015 рік;

— недопущення зменшення витрат
кошторису на соціальний розвиток Ком-
панії на 2014 рік.

5. Звіт про використання профспілко-
вих коштів ППО ДП НАЕК «Енергоатом» у
2013 році по надходженнях та видатках —
затвердити.

6. Затвердити напрями використання
профспілкового бюджету на 2014 рік:

— культурно-масова робота — до 10 %;
— фізкультурно-спортивна робота —

до 10 %;
— оздоровлення працівників та їхніх

дітей — до 72 %;
— допомога — до 6 %;
— заохочення профактиву, преміюван-

ня переможців конкурсів — до 1 %;
— оргвитрати — до 1 %.
7. Доручити профспілковому комітету

ППО ДП НАЕК «Енергоатом» до 20.04.2014
року затвердити кошторис витрат ППО ДП
НАЕК «Енергоатом» за напрямами вико-
ристання, зазначеними у пункті 6.

7.1 Надати право профспілковому ко-
мітету, в разі необхідності, вносити зміни
до затвердженого кошторису із відповід-
ним обґрунтуванням змін. 

8. Контроль за виконанням цієї поста-
нови покласти на голову ППО ДП НАЕК
«Енергоатом» Лича О.В.
Голова конференції                       Лич О.В.
Секретар конференції                    Гуц Л.С.



17 квітня 2014 року 3№16 (698)

ВП «ХМЕЛЬНИЦЬКА АЕС»: ЗА РЯДКОМ ВИКОНАННЯ УМОВ КОЛЕКТИВНОГО ДОГОВОРУ

ЗВІТУВАЛИ ПРО ЗРОБЛЕНЕ, ПРОГНОЗУВАЛИ МАЙБУТНЄЗВІТУВАЛИ ПРО ЗРОБЛЕНЕ, ПРОГНОЗУВАЛИ МАЙБУТНЄ
(Закінчення.

Початок на 1-й стор.)
Для ознайомлення зі зві-

том про виконання за 2013
рік планового кошторису
витрат за статтею «Соціаль-
ний розвиток» слово було
надано начальнику відділу
соціального розвитку Сергію
Ільющенкову. Він відзначив,
що на придбання путівок на
оздоровлення та відпочинок
при плані — 2 млн. 185 тис.
грн. фактично витрачено 1
млн. 22 тис. грн.

У 2013 році фактич-
ні витрати на утримання
КДЮСШ та спорткомплексу
становили 5,2 млн. грн.
Значні кошти спрямовані на
матеріальну допомогу ді-
тям-сиротам та інвалідам,
на народження дитини. 75
людей вийшли на пенсію,
отримавши одноразові вип-
лати загальною сумою 3
млн. 122 тис. грн. На жаль,
не просунулась уперед квар-
тирна черга і сьогодні пре-
тендують на житло понад
950 осіб.

У ході конференції були
озвучені відповіді на різні
запитання з вуст керівників
Атомпрофспілки Валерія Ма-
това та  ДП НАЕК «Енерго-
атом» Олексія Лича, інших
відповідальних осіб. На пи-
сьмові запитання відповіли
генеральний директор ХАЕС
Микола Панащенко та його
заступники.

Заслухавши доповіді і
виступи делегатів з питань
порядку денного, конферен-
ція трудового колективу ВП
ХАЕС постановила:

Звіт генерального ди-
ректора про виконання по-
казників діяльності ВП ХАЕС
за 2013 рік відповідно до
договірних зобов’язань, пе-
редбачених Колективним
договором ДП НАЕК «Енер-
гоатом», взяти до відома.

Звіт начальника відділу
соціального розвитку про
виконання «Планового кош-
торису витрат на соціальний
розвиток ВП ХАЕС за 2013
рік» взяти до відома.

Затвердити довідку про
виконання Колективного до-
говору ДП НАЕК «Енергоа-
том» за 2013 рік по ВП ХАЕС.

Вважати частково вико-
наними по ВП ХАЕС пункти
4.3, 5.8, 7.11, 8.2 Колектив-
ного договору ДП НАЕК
«Енергоатом».

Схвалити зміни до Пра-
вил внутрішнього трудового
розпорядку ВП ХАЕС.

Обрати делегатами на
конференцію трудового ко-
лективу ДП НАЕК «Енерго-
атом» делегацію ВП «Хме-
льницька АЕС» у складі 10
осіб, а саме: Віктор Андрійо-
вич Демидюк, заступник ге-
нерального директора з
кадрів і соціального розвит-
ку; Сергій Олександрович
Ільющенков, начальник від-
ділу соціального розвитку;
Людмила Сергіївна Гуц, зас-
тупник начальника цеху гос-
подарського забезпечення
по роботі з персоналом;
Наталія Михайлівна Коло-
мійчук, лаборант хімцеху;
Олена Володимирівна Хо-
менко, провідний інженер-
програміст служби інформа-
ційних технологій; Наталія
Григорівна Семенюк, технік
загону відомчої воєнізова-
ної охорони; Леонід Леоні-
дович Волков, старший інс-
пектор служби відомчого
нагляду і пожежної безпеки;
Петро Васильович Конон-
чук, заступник начальника
електроцеху по роботі з пер-
соналом; Сергій Павлович
Поліщук, начальник бюро
транспортного цеху; Андрій
Юрійович Рибалко, електро-
слюсар цеху теплової авто-
матики і вимірювань.

Вважати делегатами по-
за квотою: Миколу Сергійо-
вича Панащенка, генераль-
ного директора, Михайла
Володимировича Гука, голо-
ву профкому ППО ХАЕС,
Дмитра Валерійовича Мі-
щенка, заступника началь-
ника енергоремонтного під-
розділу, Андрія Васильовича
Данилюка, Олександра Ми-
колайовича Хомича — нача-
льників зміни енергоблока.

У разі виникнення об’єк-
тивних причин надати право
адміністрації та профспілко-
вому комітету вносити зміни
в персональний склад деле-
гації.

Адміністрації та профспіл-
ковому комітету ВП ХАЕС про-
довжити роботу з органами
місцевого самоврядування
щодо облаштування додатко-
вих автобусних зупинок.

Усі заслухані звіти і до-
повіді, а також зауваження і
пропозиції до них, вислов-
лені в процесі обговорення
делегатами конференції тру-
дового колективу, взяти до
відома.

* * *
Цього ж дня відбулася

профспілкова конференція.
Про роботу профспілко-

вого комітету Хмельницької
АЕС за період з 6 березня
2013 року по 27 березня по-
точного року виступив голова
профкому ППО Хмельницької
АЕС Михайло Володимиро-
вич Гук.

Промовець відзначив, що
профспілкова організація
ХАЕС налічує 5935 членів
профспілки, серед яких
5122 працівники ВП ХАЕС,
58 працівників спортком-
плексу і КДЮСШ ППО ХАЕС,
5 штатних працівників проф-
кому, 752 непрацюючих пен-
сіонери Хмельницької АЕС
та 5 колишніх працівників
АПК і ТГ.

Профспілкову організа-
цію очолює профком, об-
раний у лютому 2012 року у
складі 15 осіб.

У структурі ППО ХАЕС 34
профспілкові ланки першого
рівня — цехкоми та 111 ла-
нок другого рівня — проф-
групи.

За звітний період прове-
дено 51 протокольно офор-
млене засідання профкому.
На засіданнях розглянуто
понад 550 питань, що безпо-
середньо стосуються жит-
тєдіяльності підприємства,
інтересів кожного працівни-
ка.

Вирішення поточних пи-
тань у робочому порядку
здійснювали постійно діючі
в профспілковому комітеті
13 комісій при активній до-
помозі голів цехових коміте-
тів та профспілкового акти-
ву, а контрольну функцію
здійснювала ревізійна комі-
сія, очолювана Володимиром
Рубасом. Комісії очолювали: з
охорони праці — Сергій Кус-
ков; з організаційно-масової
роботи і інформації — Люд-
мила Гуц; по роботі з опера-
тивним персоналом — Анд-
рій Данилюк; з правового
захисту — Іван Кривоконь; з
організації оздоровлення —
Наталія Коломійчук; з соці-
ально-економічного розвит-
ку — Дмитро Міщенко; з фіз-
культурно-масової роботи
— Степан Пенчук; по роботі
з дітьми і шефській роботі —
Людмила Малько; з культур-
но-масової роботи — Олена
Романова; з соціального за-
хисту — Олег Тищук; з ре-
формування заробітної пла-
ти і структурних змін — Олена
Хоменко; житлово-побутову
— Вадим Яхимович; по ро-
боті з молоддю Леонід Вол-
ков.

Основними напрямами
роботи профспілкового ко-
мітету за звітний період бу-
ли: контроль за дотриманням
на підприємстві законодав-
ства України про працю;
контроль виконання умов
Колективного договору; під-
готовка і проведення куль-
турно-масових, спортивних,
оздоровчих і реабілітаційних
заходів для персоналу ВП
ХАЕС і членів їхніх сімей.

Опрацьована значна кі-
лькість розпорядчих доку-
ментів по ВП ХАЕС, графіків
роботи персоналу, переві-
рялися та надавалися заува-
ження до посадових інструк-
цій, надавалися пропозиції
та погоджувалися спільні
рішення щодо внесення змін
і доповнень до Колектив-
ного договору. 

Михайло Володимиро-
вич звернув увагу, що орга-
нізація прожила складний і
динамічний рік. Відсутність

коштів призводила до нап-
ружених моментів у виплаті
заробітної плати персоналу
спортивного комплексу і
КДЮСШ, складностей у на-
данні матеріальної допомоги
членам профспілки, в ор-
ганізації оздоровлення пер-
соналу і літнього дитячого
відпочинку. Поточний рік та-
кож не уник драматизму.
Через відсутність у тарифі
на електроенергію коштів на
соціальний розвиток і до-
сить складні переговори з
попереднім керівництвом
Компанії по Колективному
договору майже три місяці
не було кошторису на соці-
альний розвиток і, як наслі-
док, кошторису первинної
профспілкової організації.
Відтак у негативі 12-денна
затримка виплати заробіт-
ної плати персоналу спорт-
комплексу і КДЮСШ і лише
сподівання на виплату 13-ї
зарплати.

Досить часто на запи-
тання членів профспілки:
«Які новини?», — продовжив
промовець, — доводилося
відповідати, що кращою но-
виною для нас є відсутність
будь-яких новин. «На мій
погляд, кращою новиною
минулого року є той факт,
що нам спільно з адміністра-
цією і профспілковим комі-
тетом Компанії вдалося
зберегти цілісність колек-
тиву атомників і не допусти-
ти його поділу на «касти» у
вигляді основного, допо-
міжного і сервісного персо-
налу».

Далі Михайло Володи-
мирович торкнувся конкрет-
них питань матеріальної до-
помоги, оздоровлення тощо.
Зокрема, матеріальну допо-
могу з коштів профспілково-
го бюджету за звітний пе-
ріод отримали: 550 членів
профспілки (в тому числі 11
— двічі) на суму 1 208 400 грн.
Серед тих, хто отримав до-
помогу, 92 пенсіонери.

У надзвичайно складних
випадках захворювань пра-
цівників та членів їхніх сімей,
коли суми на лікування ста-
новили десятки тисяч гри-
вень (онкологічні захворю-
вання, складні оперативні
втручання, імплантація до-
норських та штучних органів
і т.д.), профспілковий комітет
ХАЕС звертався по допомо-
гу у профспілковий комітет
Компанії. Михайло Володи-
мирович зауважив, що жод-
ного разу не було відмови,
за що щиро подякував Олек-
сію Васильовичу Личу, при-
сутньому на конференції 
(8 заяв на загальну суму
115000 грн.).

Спільно з профспілко-
вим комітетом ДП НАЕК
«Енергоатом» за звітний
період Хмельницькою АЕС
оздоровлено в оздоровчих
таборах 345 дітей на суму 
2 455 375 грн. Крім того, в
пансіонатах, санаторіях і бу-
динках відпочинку разом з
батьками оздоровлено 305
дітей членів профспілки.

Голова профкому поки
що залишив без коментарів
перспективи оздоровлення
дітей у 2014 році, сподіваю-
чись, що традиційно гостин-
но зустрічатиме «Агатівка»
та не залишить без оздо-
ровлення дітей ЗАЕСівська
«Юність». 

За звітний період спіль-
но з профспілковим коміте-
том ДП НАЕК «Енергоатом»
оздоровлено 1875 працівни-
ків ВП ХАЕС та членів їхніх
сімей, у тому числі 1820 в
санаторіях і пансіонатах і за
путівками вихідного дня 55
осіб. На ці потреби виділено
13 298 860 грн. Голова ППО
ХАЕС із певним сарказмом
констатував, що не розуміє
алгоритму розподілу коштів
на фінансування цього нап-
ряму роботи при формуван-
ні кошторису на соціальний
розвиток Компанії: спочат-
ку 6,3 млн. грн., потім «ста-
більні» протягом 5-ти років
4047000 грн., минулорічні
планові 2185000 грн., а фак-
тичні 1220000 грн. тощо.

Про фізкультурно-масо-
ву роботу Михайло Воло-
димирович завжди допові-

дає з піднесенням, адже
досягнення у цій сфері є
візиткою і гордістю ВП ХАЕС
та ДП НАЕК «Енергоатом».
За 16-річну історію існуван-
ня ДП НАЕК «Енергоатом»
одинадцятьом спортсменам
присвоєно найвище спор-
тивне звання «Заслужений
майстер спорту України», з-
поміж яких десять — неті-
шинці.

Поєднання зусиль комі-
сії профспілкового комітету,
колективу спорткомплексу
«Енергетик» ППО ХАЕС, ко-
лективу КДЮСШ ППО ХАЕС і
унікальна серед АЕС України
структура (тренерсько-ме-
тодичний персонал переда-
но в структуру профкому)
дає можливість досягати ви-
датних результатів, залуча-
ти до активних занять фізич-
ною культурою і спортом
значну кількість працівників
ХАЕС і членів їхніх сімей. При
цьому традиційною пробле-
мою розвитку цього напряму
роботи є недостатній рівень
фінансування, а з минулого
року у сфері розвитку фізич-
ної культури і спорту з’я-
вився ще один ворог —
платні послуги за відвіду-
вання спортивних об’єктів.
«Залишаюся переконаним
противником платних пос-
луг, — наголосив промовець.
— Думаю, і мої опоненти
найближчим часом зрозумі-
ють, що не платні послуги на
об’єктах культурно-спортив-
ного призначення стануть
рушійною силою подальшо-
го прогресу і розвитку ДП
НАЕК «Енергоатом».

Проблемним залишає-
ться питання стабільного
фінансування капітального
житлового будівництва.

«Хочу вірити, що успішно
завершиться у 2014 році до-
будова другої черги будинку
№     505», — наголосив про-
мовець, і звернув увагу, що
головним перспективним
завданням для профспілко-
вого активу ВП ХАЕС на но-
вий звітний період буде
робота з підготовки пропо-
зицій і прийняття нового
Колективного договору ДП
НАЕК «Енергоатом» на 2015
—2016 роки. «Ми маємо
докласти максимум зусиль,
щоб в умовах тотального
недофінансування Компанії,
грабіжницької політики з фор-
мування тарифів для атом-
ної енергетики не загубила-
ся головна складова нашої
роботи — соціальний захист
персоналу», — резюмував
голова ППО Хмельницької
АЕС.

Після виступів голови
ревізійної комісії Володи-
мира Рубаса, розгляду і зат-
вердження виконання «Кош-
торису витрат первинної
профспілкової організації
ХАЕС за 2013 рік» та пред-
ставлення цьогорічного «Кош-
торису...», проголошення
зауважень і власних оцінок
делегатів з приводу роботи
профкому у звітному періоді,
обрання делегатів на звітну
профспілкову конференцію
ППО ДП НАЕК «Енергоатом»
(той же склад людей, що
обраний від конференції тру-
дового колективу), прийня-
то постанову.

Роботу профспілкового
комітету за період з 5 берез-
ня 2013 року по 27 березня
поточного року визнано «за-
довільною», затверджено акт
ревізії фінансово-господар-
ської діяльності первинної
профспілкової організації
ВП «Хмельницька АЕС» та
звіт про «Виконання кошто-
рису витрат первинної проф-
спілкової організації ХАЕС
за 2013 рік, схвалено « Кош-
торис...» на рік поточний,
взято до відома заслухані
звіти і доповіді, а також зау-
важення і пропозиції до них,
висловлені в процесі обго-
ворення делегатами звітної
конференції ППО ХАЕС.

Крім цього, делегати по-
чули відповіді на різні запи-
тання від Голови Атомп-
рофспілки Валерія Матова
та його заступника — голо-
ви профкому ППО ДП НАЕК
«Енергоатом» Олексія Лича.

Віктор ГУСАРОВ

У ПРЕЗИДІЇ 
ЦК АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

Актуалізовано поточні 
і перспективні плани 
та доброчинні пропозиції

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Президії ЦФСК «Атом Ук-
раїни» до 25 квітня доручено
розробити відповідне По-
ложення, а профспілковим
та фізкультурним організації
упродовж року провести
спартакіади і масові змаган-
ня у трудових колективах.

Розглянувши підсумки
проведення першого етапу
навчального проекту «Тру-
дова школа», про які детально
розповів заступник Голови
профспілки Павло Прудні-
ков, учасники засідання ре-
комендували первинним та
об’єднаним профспілковим
організаціям до 15 травня
2014 року заявити про пот-
ребу у додаткових 1—3-
денних семінарах у форма-
ті першого етапу нової мо-
делі профнавчання. Відділу
оргроботи профспілки до-
ручено розробити і реалі-
зувати у 2014 році програ-
му другого етапу «Трудової
школи».

Своєю постановою Пре-
зидія затвердила склад ро-
бочої групи, у кількості 9 осіб,
від Атомпрофспілки для ве-
дення переговорів з укла-
дання Галузевої угоди з Дер-
жавним агентством України
з управління зоною відчу-
ження на 2014—2015 роки. У
разі потреби Голові проф-
спілки надано право вноси-
ти зміни до складу робочої

групи та залучати для опра-
цювання проекту угоди від-
повідних фахівців.

Обговоривши інформа-
цію голови ППО ДСП «Чор-
нобильська АЕС» Максима
Орлова про набрання чин-
ності постановою Кабінету
Міністрів України «Про еко-
номію державних коштів та
недопущення втрат бюдже-
ту» від 1 березня 2014 року 
№   65, під дію якої у частині
обмеження середньої зарп-
лати підпадають певні ка-
тегорії працівників ЧАЕС,
Президія доручила профіль-
ному відділу ЦК профспілки
підготувати відповідні про-
позиції органам держвлади
про неприпустимість зву-
ження трудових прав висо-
кокваліфікованих працівни-
ків ДСП ЧАЕС, які забезпечу-
ють безумовне виконання
національної програми зі
зняття ядерного об’єкта з
експлуатації.

На засіданні Президії ух-
валено склад об’єднаних
організацій профспілки —
Чорнобильської, зважаю-
чи на рішення Ради голів
ЧООП, та Східної — згідно з
відповідними постановами
Президії ЦК профспілки.
Було заслухано інформа-
цію заступника голови ППО 
ВП «Запорізька АЕС» Івана
Здравчева і прийнято рі-
шення про проведення виїз-
ного семінару профспілко-
вого активу ім. Наталії Ско-
рих з 30 серпня по 6 верес-
ня 2014 року на базі СОК
«Гілея» (с. Лазурне Херсон-
ської області).

Президія схвалила про-
позицію від імені Федерації
профспілок України в. о. її Го-
лови Осового Г. В. про на-
дання адресної матеріальної
допомоги сім’ям загиблих
учасників Євромайдану. З
цією метою вирішено пода-
ти первинним і об’єднаним
організаціям профспілки
конкретні списки про таких
загиблих, які проживали у
відповідних місцях розташу-
вання профспілкової органі-
зації.

Фотоінформація 
Миколи ВАРЧИНОГО

КАДРОВІ ПРИЗНАЧЕННЯ

Кабинет Министров Украины назначил главой Го-
сударственной инспекции ядерного регулирования
Украины (ГИЯРУ) Сергея Божко. 

С.Божко, 1958 г.р., в 1982 году окончил Киевский по-
литехнический институт по специальности тепловые
электростанции. Работал заместителем главы ГИЯРУ с
января 2005 по апрель 2011 года. На разных должностях
в регуляторе работал с 1993 года, еще ранее — в киев-
ском «Энергопроекте». С 2011 года работал в НАЭК
«Энергоатом».

Как сообщалось, Кабмин распоряжением от 1 апреля
уволил Елену Миколайчук с должности главы ГИЯРУ, сог-
ласно поданному ею заявлению. Она возглавляла атом-
ный регулятор с февраля 2005 года, также работала пер-
вым замглавы ведомства.



У Луцьку на спорудах спор-
тивно-розважального комплек-
су «Адреналін Сіті» пройшов від-
критий чемпіонат України WPAU
2014 з пауерліфтингу, жиму ле-
жачи та тяги станової. 

До столиці Волині прибуло
268 учасників з різних куточків
України, які представляли 36
команд. Наші спортсмени пред-
ставляли збірну команду цен-
трального фізкультурно-спор-
тивного клубу «Атом України»
ППО ДП НАЕК «Енергоатом». 

Виступ нашої збірної розпочав
наймолодший учасник команди
ППО ВП «Рівненська АЕС» слюсар
ЦРТМУ Романчук Олександр, який
в юніорській віковій групі (20—23
роки) у вправі жим штанги лежачи
здолав вагу штанги 130 кг і посів

друге місце у ваговій категорії до
67,5 кг.

Далі до бою стали пред-
ставники відкритої вікової групи.
Інженер ХЦ Комнацький Володи-
мир виступав у тязі становій і здо-
був золото у віковій категорії до 75
кг з результатом 180 кг. У третій
заключній спробі Володимир за-
мовив вагу штанги 195 кг і досить
непогано впорався з цією вагою,
але через незначні технічні по-
милки спроба була не зарахована. 

Добре виступив інженер ТЦ-2
Шостацький Анатолій, який у тязі
становій у віковій категорії до 110
кг «потянув» 275 кг, що забез-
печило йому найвищу сходинку
пошани. В абсолютній першості з
тяги станової Анатолій також здо-
був золото, тим самим виконавши

норматив МСМК з пауерліфтингу
за версією WPAU.

У ваговій категорії до 125 кг
виступав наш досвідчений атлет
Юрій Шинкарук (електроцех). У
жимі лежачи Юрій підняв штангу
вагою 175 кг і посів перше місце у
відкритому чемпіонаті та чемпіо-
наті серед ветеранів (33—39 ро-
ків). Це є найкращим його досяг-
ненням і рекордом України серед
ветеранів WPAU. 

Після довгої перерви до висту-
пу на змаганнях повернувся найти-
тулованіший спортсмен пауерліф-
тингу Іван Кльок (інструктор РСК
СК УСР). Він виступав у ваговій
категорії до 100 кг. Виконавши жим
з результатом 182,5 кг, піднявся на
вершину п’єдесталу, але в абсо-
лютній першості Іван поступився
спортсмену з Чернігівщини і ви-
боров срібло. Завершував вис-
туп збірної заступник директора

КДЮСШ РАЕС Сергій Якубишин.
Він у ветеранській групі (33—39
років) у становій тязі показав ре-
зультат 150 кг і посів перше місце
(в/к до 90 кг.).

Увесь колектив збірної команди
висловлює щирі слова подяки ППО
ДП НАЕК «Енергоатом» (голова Лич
О.В.) та профспілковому комітету
РАЕС (голова Мельник І.М.) за ро-
зуміння та фінансову підтримку. 

Дякуємо керівництву, тре-
нерському корпусу та персоналу
КДЮСШ УСР РАЕС за підготовку
до змагань та витримку в нелегко-
му тренувальному процесі, тому
що змагання проходять миттєво, а
готуються до них роками.

Сергій ЯКУБИШИН,
заступник директора КДЮСШ

УСР РАЕС, старший тренер-
викладач відділення важкої
атлетики та пауерліфтингу 
Мінмолоді і спорту України 

В культурно-деловом
центре Запорожской АЭС
состоялось награждение
победителей конкурса сре-
ди учащихся 10-х клас-
сов общеобразователь-
ных учебных заведений
Энергодара «Будь инже-
нером!». В этом году в
интеллектуальном состя-
зании приняли участие 75
старшеклассников. Кон-
курс традиционно прохо-
дил по трем предметам —
математике, физике, хи-
мии.

Впервые конкурс «Будь
инженером!» стартовал в
2012 году в рамках програм-
мы профориентации. Деся-
тиклассники, увлекающиеся
точными науками и проя-
вляющие интерес к предме-
там инженерного направле-
ния, получили уникальную
возможность проверить свои
знания и еще раз убедиться
в правильности выбора про-
фессии. А идея проведения

этого конкурса принадле-
жит совету молодых специа-
листов Запорожской АЭС. И
благодаря поддержке адми-
нистрации и профсоюзного
комитета атомной станции,
научно-методического цен-
тра управления образова-
ния энергодарского горсо-
вета конкурс стал особенно

популярен среди молодежи,
которая по окончании шко-
лы планирует связать свою
жизнь с атомной энергетикой. 

Задания в пяти вариан-
тах разрабатывали специа-
листы Запорожской АЭС, и
конкурсанты сами выбирали
вариант. На решения задач
по каждому предмету дава-
лось по два часа. Задачи
были довольно сложные, и
это, как выяснилось, одна из
целей организаторов — что-
бы даже лучшие ученики по-
нимали: им есть к чему стре-
миться. При этом все задания
согласовывались с препода-

вателями научно-методиче-
ского центра — на соответс-
твие общеобразовательной
программе. 

Судя по результатам, цель
достигнута — на 100 про-
центов правильно все зада-
ния не решил никто, 60—70
процентов — самый высо-
кий результат. И он, подчер-
кивает председатель сове-
та молодых специалистов
ЗАЭС Дмитрий Орлов, впол-
не достойный. К слову, ре-
шения проверяют специали-
сты Запорожской АЭС раз-
ных подразделений. И скоро
они уже приступят к состав-

лению заданий на следую-
щий год, говорят, что плани-
руют удивить участников. 

Лучшими среди всех
участников конкурса стали
ребята, набравшие в сумме
максимальное количество
баллов. Абсолютным побе-
дителем конкурса «Будь ин-
женером!» стал Роман Жу-
ков (УВК №    1) (на снимке —
с мамой, учителем физи-
ки).

Все призеры получили
ценные подарки от админи-
страции и профсоюзного
комитета Запорожской АЭС. 

Лариса ЛЕВИЦКАЯ

Перші знання про Гре-
цію у Петра Алексюка скла-
лись за шкільною партою,
коли вивчав історію давніх
часів. І коли літак призем-
лився у Афінах, мимоволі
пригадались легенди та мі-
фи древньої Еллади. Гора
Афон овіяна величезною
кількістю неймовірних пере-
казів. В одному з них розпо-
відається, що коли титани
повстали проти богів, По-
сейдон піднявся з дна мор-
ського і придавив на березі
велетня на ім’я Афон. За біб-
лійними відомостями, коли
Божа мати Марія проплива-
ла повз Афон, то була нас-
тільки зачарована цими зем-
лями, що попросила у Бога
їх для себе. З тих пір вона
свою земну долю пов’язала
з цією благодатною землею,

заповідаючи, аби вона при-
значалась для всіх, хто праг-
не до спасіння і надії на Гос-
пода.

У перші дні перебування
у Греції Петро Алексюк вирі-
шив оглянути цікаві пам’ятки
архітектури. Спочатку діс-
тався місцевості, яка назива-
ється Метеорами. Це цілий
комплекс скель із розташо-
ваними на них різними мо-
настирями. Метеори нага-
дують кам’яних велетнів і
знаходяться на півночі Гре-
ції, в горах Фессалії. Про
Метеори кажуть, що це уні-
кальний монастирський ком-
плекс, рівного якому немає
у світі. Тисячоліттями роз-
мивалося кам’яне дно ста-
родавнього моря, яке знахо-
дилося на місці нинішньої
Фессалійської долини, потім

море відступило, залишив-
ши химерні скелі. Назва Ме-
теори означає «ширяння у
повітрі». Починаючи з Х сто-
ліття у цій місцевості на ске-
лях побудовано 24 монасти-
рі. На сьогодні діючих лише
шість.

— Важко описати красу і
велич Метеорів, — ділиться
враженнями Петро Алексюк.
Коли з висоти дивишся на
довкілля, складається вра-
ження про близьку присут-
ність Всевишнього. Взагалі
важко усвідомити, як місце-
вим ченцям вдалося на кру-
тих скелях спорудити такі уні-
кальні архітектурні споруди.

Під час перебування у міс-
ті Салоніки Петро Васильович
довідався, що в одному з міс-
цевих храмів покояться мощі
святого Дмитра Салунсько-
го. Саме він є покровителем
храму в селі Старий Кривин.
Отож наш паломник скорис-
тався можливістю приклас-
тись до святині.

Згодом Петро Алексюк
дістався території, на якій сто-
їть гора Афон. Це одна з най-
головніших святинь правос-
лав’я. Історичні джерела свід-
чать, що перед тим, як почати
зведення Київської лаври,
Антоній Печерський ходив за
благословінням на Афон. 

Місцеві ченці стверджу-
ють, що над вершиною гори
завжди блукає хмара, вони
впевнені, що це сама Діва
Марія спостерігає за життям
Афона. Жодній людині не 
вдалося сфотографувати її, 

тим більше що використання
будь-якої знімальної апарату-
ри категорично заборонено.

З давніх часів в Афонські
монастирі здійснюють па-
ломництво православні хрис-
тияни з усього світу. При
кожному монастирі є спеці-
альний будинок — архондарі-
ки, де мешкають паломники.
При архондаріках служать
ченці — архондаріси, які до-
помагають приїжджим осе-
литися і проводять коротку
оглядову екскурсію.

За словами Петра Алек-
сюка, Афон — це автономна
держава площею майже в
336 тисяч квадратних мет-
рів, яка має свій Статут,
визнаний урядом Греції, і
представництво в Парла-
менті. Доступ з боку суші на
Афон контролює воєнізова-
на охорона, прибути до пі-
вострова можна тільки мо-
рем на катері з Салоніків,
пройшовши дуже суворий
«митний контроль». Життя
тут дуже незвичайне, ченці
живуть без елементарних
благ цивілізації, в багатьох
скитах немає навіть електри-

ки. На Афоні не їдять м’ясо,
не курять, не носять відкри-
тий одяг і навіть не купають-
ся в морі. У монастирях пе-
чуть хліб — він і є основою
раціону тутешніх жителів.
Ченці можуть дозволити собі
випити червоного вина для
додання бадьорості. У міс-
цевих монастирях зібрані
унікальні рукописи, книги та
чудотворні ікони. Вважає-
ться, що все в цих місцях
набуває особливої благо-
датної сили, яка допомагає
зціленню від багатьох не-
дуг. 

Мешкаючи у монастир-
ській обителі, відвідуючи
місцеві святині, Петро Алек-
сюк помітив, що відсутність
благ цивілізації, без яких
важко уявляє своє життя
сучасна людина, спонукає
до роздумів про духовне,
вічне. Тут зцілюється сама
душа. Мимоволі виникає ве-
лике бажання присвятити
себе служінню добру, мило-
сердю, всепрощенню.

Олександр ШУСТЕРУК
Фото з домашнього архіву

Петра АЛЕКСЮКА
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Ціна договірна

4
З ВЕЛИКОДНЕМ!

На столі — духмяна паска,
А круг неї — писанки.
Уділи нам, Боже, ласки
На всі дні, на всі віки!
Немала у нас родина,
Та молитва всіх єдина:
Хай розквітне Україна,
Як в погожі дні — весна.

Платон ВОРОНЬКО

ДУХОВНІ ЦІННОСТІ

ПАЛОМНИЦТВО НА ГОРУ АФОН
здійснив начальник дільниці підготовки і комплектації виробництва
енергоремонтного підрозділу Хмельницької АЕС Петро Алексюк

У людини трапляється період, коли виникає потреба
у переосмисленні прожитих років, свого місця у повсяк-
денному житті. Донедавна відпустки Петро Алексюк
проводив за благоустроєм оселі у селі Старий Кривин
Славутського району. Була також нагода для оздоров-
лення у різних профілактичних пансіонатах. Але одного
разу він усвідомив, що у світі існують цінності, якими не
може нехтувати православна людина. Принаймні
потрібно відвідати хоча б одну святиню, пов’язану з жит-
тям Ісуса Христа. Два роки тому вперше його нога сту-
пила на єрусалимську землю. Відвідуючи храми, він
молився за здоров’я рідних та знайомих, навіть попро-
сив божої опіки над колективом рідного йому енергоре-
монтного підрозділу. Там він дізнався про правічні тра-
диції таких світових релігій, як християнство, іслам,
іудаїзм. Це стало поштовхом для ознайомлення з іще
одним поширеним віросповіданням — буддизмом.
Перебуваючи у Китаї, він відвідав легендарний монас-
тир Шаолінь. А минулоріч у житті Петра Васильовича від-
булась ще одна знаменна подія — став свідком сходжен-
ня Святого вогню в храмі Єрусалима. 

АТОМПРОФСПІЛКА Й «ЕНЕРГОАТОМ»: ПІДТРИМКА КУЛЬТУРНО-МАСОВИХ І СПОРТИВНИХ ЗАХОДІВ

Будь инженером!

«Андреналіновий» пауерліфтинг

СПОРТИВНА ЧЕСТЬ
УКРАЇНИ

Відзначилися
нетішинки

Збірна команда україн-
ських шаблісток у складі
Ольги Харлан, Олени Во-
роніної, Галини Пундик та
Аліни Комащук (дві останні
— нетішинки) на етапі Кубка
світу в Анталії вибороли
бронзові нагороди. У 1/8 фі-
налу наші дівчата перемогли
японок (45:32), далі здолали
французьку жіночу дружину
(45:43), а у півфіналі посту-
пилися збірній США (36:45),
яка зрештою стала пере-
можцем. У двобої за бронзу
українки здолали збірну По-
льщі, таким чином взявши
реванш за програш на попе-
редньому етапі Кубка світу у
Больцано (45:35).

Ще в одних змаганнях
відзначилися нетішинки. На
Кубку України серед юніорів,
що відбувся у Києві, пере-
можницею стала Ірина Щук-
ла, яка у фіналі перемогла
господарку змагань Юлію
Бакастову. Бронзові нагоро-
ди дістались Олені Прокуді з
Миколаєва та ще одній неті-
шинці Марії Цимботі.

ЗА ДАНИМИ ВЧЕНИХ

Покращує пам’ять… огірок
Поєднання огірків і полуниці

зупиняє втрату пам’яті, характер-
ну для хвороби Альцгеймера. Це
встановили співробітники Сол-
ковського інституту (Сан-Дієго,
штат Каліфорнія, США). Вони
протестували флавонол фізе-
тин, вводячи його лаборатор-
ним тваринам щодня. 

Понад 10 років тому вчені
відкрили, що фізетин захищає
нейрони мозку від ефектів ста-
ріння, пізніше було доведено:
сполука має антиоксидантні і
протизапальні властивості що-
до мозкових клітин. Останнє
відкриття — вона активізує клі-
тинний шлях, пов’язаний з
якістю пам’яті.


